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سرمقاله

بنزین گران شود یا خیر؟
ادامه از صفحه یک

زیاد  مصرف  از  کم مصرف ها  فرمول  این  با 
پرمصرف ها، زیان نمی بینند و تازه خوشحال هم 
می شوند از سویی رقابت خوبی برای صرفه جویی 
نیز شکل خواهد گرفت و انگیزه قاچاق هم ازبین 
می رود. ولی متاسفانه در کمال ناباوری  بدترین 
تصمیم گرفته شد و با بدترین شکل اجرا، بدترین 

فاجعه را به بار آورد.
فضای  پیرامونی  بدلیل شرایط  کنونی  فضای 
هر  فضایی  چنین  در  است.  تورمی  انتظارات 
قیمت های  اصلاح  جمله  از  اصلاحی  تصمیم 
سوخت و تک نرخی کردن ارز، می تواند پرخطر 
به  تورمی  انتظارات  بایست فضای  ابتدا  باشد. 

فضای انتظارات کاهش تورمی،
تغییر کند )که امید است با کاهش تنش در 
روابط بین الملل تعیین نتیجه انتخابات آمریکا 
شاهد شکل گیری انتظارات کاهش تورم باشیم(. 
آنگاه با تصمیم درست و تبیین اقناعی و اجرای 
هوشمندانه، گام در مسیر اصلاح برداشت. یکی 
از خطاهای تکراری برخی تصمیم گیرندگان، عدم 
توجه به پیامدهای تصمیم در دیگر حوزه هاست. 

تحلیل نقطه ای مسائل خطاست.
ابتدا بایست برای اقشار کم درآمد و آسیب 
آنگاه  و  نمود  متناسب  درآمد  پیش بینی  پذیر 

دست به اقدامات اصلاحی زد.

خبر

اخبار

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی:
حزب الله در دوران مسئولیت شیخ 

نعیم قاسم به موفقیت های بزرگ نایل 
خواهد شد

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در پیامی خطاب 
به دبیر کل جدید حزب الله لبنان گفت: حزب الله 
در دوران مسئولیت شما به موفقیت های بزرگ و 

پیروزی های مبین نایل خواهد شد.
به گزارش گروه سیاسی ایرنا، در پیام اسدالله 
الله  حزب  جدید  دبیرکل  به  خطاب  بادامچیان 
لبنان که امروز جمعه - ۱۱ آبان ماه - منتشر شد، 
آمده است: حجت الاسلام والمسلمین جناب آقای 
شیخ نعیم قاسم دام عزه، دبیر کل محترم حزب 
شهدای  برای  درجات  علو  مسالت  با  لبنان،  الله 
ارجمند حزب الله، سید عباس موسوی، سیدحسن 
سایر شهدا،  و  الدین  نصرالله، سیدهاشم صفی 
صمیمانه انتخاب شایسته حضرتعالی را به دبیرکلی 

حزب الله پر افتخار تبریک و تهنیت می گویم.
دبیرکل حزب موتلفه اسلامی در این پیام افزود: 
به  و  شما  مسئولیت  دوران  در  دارم  اطمینان 
برکت دعای شهیدان و مظلومان لبنان و عنایت 
پرودگار متعال، حزب الله به موفقیت های بزرگ و 

پیروزی های مبین نایل خواهد شد.
وی در این پیام خاطرنشان کرد: حزب مؤتلفه 
بزرگوار  شهید  با  که  طوری  همان  اسلامی 
نصرالله،  حسن  سید  والمسلمین  حجت الاسلام 
همه نوع همفکری و همکاری و تبادل نظرات را 
داشت با جنابعالی نیز نهایت همراهی را در زمینه 

های جهاد و خدمت خواهد داشت.
همچنین در بیانیه رهبری حزب الله آمده است: 
اصیل  اسلام  به  پایبندی  و  خداوند  به  ایمان  با 
محمدی و همچنین پایبندی به آرمان های حزب 
الله و اهداف آن و عمل کردن به ساز وکار رسمی 
برای انتخاب دبیرکل، شورای حزب الله به این توافق 
نظر رسید که شیخ نعیم قاسم را به عنوان دبیرکل 

حزب الله و پرچمدار آن انتخاب کند.
آرزوی  قاسم  نعیم  شیخ  برای  بیانیه  این  در 
موفقیت در انجام ماموریت خود در رهبری حزب 

الله شده است.
با  است:  آمده  بیانیه  این  از  دیگری  بخش  در 
خداوند متعال، شهید سید حسن نصرالله و دیگر 
شهدا، مجاهدان مقاومت اسلامی، ملت صبور و 
وفادار لبنان عهد می بندیم که برای تحقق آرمان 
برافراشته  و  آن  اهداف  تحقق  و  الله  حزب  های 
تلاش  پیروزی  تحقق  تا  الله  حزب  پرچم  ماندن 

کنیم.
به گزارش ایرنا، شهید سید حسن نصرالله در 
یکی از دیدارهایی که در تهران با مسئولان حزب 
کرد  تاکید  نکته  این  بر  داشت،  اسلامی  موتلفه 
 که "ما هر دو سرباز امام و رهبری هستیم، یکی 
هستیم و موتلفه اسلامی و حزب الله لبنان را امام 

خمینی)ره( بنیانگذاری کرده است.

جانشین قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه 
خبر داد

 دستگیری و هلاکت ۱۲ تن از
اعضای تیم  ترور و شرارت در 

سیستان و بلوچستان

و  سپاه  زمینی  نیروی  قدس  قرارگاه  جانشین 
سخنگوی رزمایش عملیاتی شهدای امنیت گفت: 
در ادامه رزمایش عملیاتی شهدای امنیت در استان 
سیستان و بلوچستان، ۸ نفر از اعضای ۴ تیم ترور 
و شرارت شناسایی و دستگیر شدند و ۴ نفر نیز به 

هلاکت رسیدند.
به گزارش ایسنا، سردار شفایی سخنگوی رزمایش 
عملیاتی شهدای امنیت نیروی زمینی سپاه اظهار 
کرد: شب گذشته یگان های عملیاتی نیروی زمینی 
سپاه با مشارکت سربازان گمنام امام زمان )عج( در 
اداره کل اطلاعات استان و فراجا استان، در مرحله 
دیگری از رزمایش موفق شدند ضربات مهلکی بر 
پیکره تیم های تروریستی نیابتی دشمن در استان 
کنند. سردار شفایی  وارد  بلوچستان  و  سیستان 
افزود: در این عملیات که با بهره.گیری از ادوات، 
و  نیروی زمینی سپاه  پهپادهای رزمی  تجهیزات، 
تاکتیک های جدید شناسایی و عملیاتی انجام شد، 
یکی از عناصر اصلی گروهک تروریستی که در به 
امنیت در  پاسداران و مدافعان  شهادت رساندن 
منطقه گوهر کوه تفتان نقش داشت، دستگیر شد. 
وی گفت: در مجموع ۸ نفر از اعضای گروهک های 
تروریستی دستگیر و چهار نفر به هلاکت رسیدند، 
همچنان از این تیم ها، مقادیر قابل توجهی سلاح 
و مهمات کشف و ضبط شده است که گزارش ها 
و مستندات تکمیلی متعاقبا خدمت مردم تقدیم 

خواهد شد.

مهاجرانی خبر داد
وزیر دادگستری در حال پیگیری 

پرونده دو خبرنگار 
سخنگوی دولت گفت: وزیر دادگستری در حال 

پیگیری موضوع دو خبرنگار خانم است.
فاطمه مهاجرانی در گفت و گو با ایسنا، درباره 
درباره  دادگستری  وزیر  به  رئیس جمهور  دستور 
رسیدگی به وضعیت دو خبرنگار خانم، اظهار کرد: 
با رویکرد همدلانه ای که از رئیس قوه قضاییه می 
بوده  اینجا  تا  که  خوبی  همکاری های  و  شناسیم 

است، موضوع از نظر ما قابلیت حل شدن دارد.
وی در پاسخ به این پرسش که دولت تاکنون در 
این موضوع چه اقدامی انجام داده است؟ گفت: 
البته  پیگیر موضوع هستند.   دادگستری  »وزیر 
شاید تا حالا حل شده باشد، ولی من اطلاع نداشته 
باشم.« جهانگیر سخنگوی قوه قضائیه در نشست 
خبری خود در روز ۲۲ مهر در پاسخ به سوالی در 
خصوص آخرین وضعیت پرونده دو خبرنگار )الهه 
محمدی و نیلوفر حامدی خبرنگاران بازداشتی در 
ناآرامی های پس از مرگ مهسا امینی(  گفت: دو 
خبرنگار نامبرده که به اتهام »فعالیت تبلیغی علیه 
نظام« به یک سال حبس و به دلیل »اجتماع و 
حبس  سال  پنج  به  کشور«  امنیت  علیه  تبانی 
محکوم شده بودند، در دادگاه تجدیدنظر از اتهام 
»همکاری با دولت متخاصم آمریکا« تبرئه شدند. 
با توجه به حکم صادره، مجازات اشد )پنج سال 
حبس( برای این افراد اعمال خواهد شد. پرونده 
آن ها جهت اجرای احکام به مراجع مربوطه ارسال 

شده است تا حکم نهایی اجرا شود.
برای  روسیه  به  سفر  از  پیش  جمهور  رئیس 
دادگستری  وزیر  از  بریکس،  اجلاس  در  شرکت 

خواسته بود که این موضوع را پیگیری کند.

تبریک پزشکیان به رئیس جمهور 
الجزایر

آغاز  پیامی فرارسیدن سالگرد  رئیس جمهور در 
این  مردم  و  رئیس جمهور  به  را  الجزایر  مبارزات 

کشور تبریک گفت.
به گزاش ایسنا، مسعود پزشکیان در پیامی به 
دموکراتیک  جمهوری  رئیس  تبون«  »عبدالمجید 
خلق الجزایر، با تبریک فرارسیدن هفتادمین سالگرد 
آغاز مبارزات آزادی بخش و الهام بخش این کشور 
که مصادف با شصتمین سالگرد برقراری روابط ایران 
و الجزایر است، آمادگی جمهوری اسلامی ایران را 
برای تقویت و گسترش روابط دو کشور در همه 

زمینه ها اعلام کرد.

روز؛  صبح  پزشکیان  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
پنجشنبه ۱۰ آبان ۱۴۰۳ در اولین بخش از برنامه های 
در حرم حضرت  با حضور  هم  قم،  به  سفر خود 
معصومه )س(، بارگاه مطهر کریمه اهل بیت )ع( 

را زیارت کرد.
فاطمه  مرقد حضرت  زیارت  در ضمن  پزشکیان 
والمسلمین  حجت الاسلام  با  )س(،  معصومه 
سعیدی، تولیت حرم مطهر نیز دیدار و گفت وگو 

کرد.
رئیس جمهور مقبره برخی علمای مدفون در حرم 

مطهر حضرت معصومه )س( را نیز زیارت کرد.
از  دیگر  تعدادی  با  روزه  یک  سفر  این  در  وی 
آیت الله  جمله   از  تقلید  عظام  مراجع  و  علما 
نوری  آیت الله  آملی،   جوادی  عبدالله  العظمی 
همدانی ، آیت الله العظمی ناصر مکارم شیرازی ، 
والمسلمین سید جواد شهرستانی،  حجت الاسلام 
نماینده آیت الله العظمی سید علی سیستانی ، آیت 
الله جعفر سبحانی ، آیت الله شبیری زنجانی و .... 

دیدار و گفت وگو کرد.
آیت الله  نماینده  با  دیدار  جریان  در  هم چنین 
دفتر  در  )ع(  علی  امام  موزه  از   ، سیستانی 
بازدید  نیز  شهرستانی  والمسلمین  حجت الاسلام 

کرد.
رئیس جمهور در این دیدارها گزارشی از اقدامات 

دولت چهاردهم ارائه کرد.
عبدالله  العظمی  آیت الله  دیدار  در  پزشکیان 
جوادی آملی، ضمن ارائه گزارشی از روند شروع به 
کار هیئت دولت تصریح کرد: ما در دولت سعی 
شعارهای  مدیران،  و  مردم  کمک  با  تا  می کنیم 

انتخاباتی خود را پیاده کرده و به آنها عمل کنیم.
آیت الله العظمی جوادی آملی نیز در این دیدار با 
بیان این که »خون های پاک شهداء، عامل موفقیت 
و سرمایه ماست«، اظهار داشت: ما جنگ طلب 
نبوده و نیستیم و این خود سرمایه ای بزرگ برای 
ماست، اما اگر هر گونه جنگی بر ما تحمیل شود، 

پاسخ قاطع می دهیم.
لزوم  بر  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
مبارزه با فساد تاکید کرد و گفت: دولت و حاکمیت 
باید با مفسدین به طور جدی مبارزه کنند و اجازه 
کشور  در  نجومی  حقوق های  و  اختلاس  ندهند 
وجود داشته باشد، زیرا حتی یک عضو فاسد هم 
می تواند دولت را دچار فساد کند، لذا تمام همت 
مسئولین باید این باشد که با تمام مفسدین در هر 

رده ای مبارزه کنند.
بر  تاکید  با  آملی  جوادی  العظمی  آیت الله 
مخصوصاً  همه،  افزود:  کشور  در  فقرزدایی 
مسئولین در جهت برطرف کردن نیازهای جامعه 
و حل مشکلات اقتصادی و گرانی همت و کوشش 

مضاعف داشته باشند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با تاکید بر 
لزوم اختلاف زدایی در کشور، اظهار داشت: کشوری 
که عالم و دانشمند دارد، نباید دچار اختلاف باشد، 
شود،  انسان  قلب  وارد  وقتی  حقیقی  علم  چون 
نه تنها جا را تنگ نمی کند، بلکه قلب را وسیع تر و 
آماده پذیرش دانش بیشتر می کند. هم حوزویان 
و هم دانشگاهیان باید بدانند که هیچ کدام جای 
دیگری را تنگ نکرده اند، اگر اختلافات کنار گذاشته 
شود، قوانین کلی اسلام رعایت شوند و حرمت و 
احترام مردم حفظ شود، جامعه و مردم نیز همراه 
خواهند بود چرا که مردم ما مردمی بزرگ و عاقل 

هستند و به انسانیت احترام می گذارند.
وی هم چنین در دیدار با آیت الله العظمی ناصر 
زیادی  مشکلات  با  کشور  گفت:  شیرازی  مکارم 
داخلی  انسجام  با  که  دارم  باور  اما  است،  مواجه 
و وفاق می توان مشکلات را حل کرد و الا اگر به 
اختلافات خود ادامه دهیم، مشکلات حل نخواهند 

شد.
وی با بیان این که »دوست داشتم زودتر به قم 
بیایم، اما حجم کارها در ابتدای دولت زیاد بود و 
موفق نشدم«، افزود: امیدوارم از این به بعد بیشتر 
وارد جزئیات مسائل و مشکلات شویم؛ تمام تلاش 
را جلب  بتوانیم رضایت مردم  که  این است  بنده 
کنیم و فقط با وفاق ملی و انسجام داخلی می توان 

به این هدف رسید.
آیت الله العظمی مکارم شیرازی هم در این دیدار 
از  چهاردهم،  دولت  برای  موفقیت  آرزوی  ضمن 
اقداماتی جدی  دولت  که  خواست  جمهور  رئیس 
و سریع تر برای رفع مشکل مردم در زمینه مسکن 

داشته باشند.
وی ضمن تاکید بر اهمیت تسریع در اجرای پروژه 
فرودگاه قم، از دکتر پزشکیان خواست به مسئولان 
با  اولویت  انتصاب ها  در  که  کند  تاکید  اجرایی 

مدیران محلی باشد.
سخنان  به  اشاره  با  تقلید  معظم  مرجع  این 
رئیس جمهور درباره برنامه های دولت برای تسریع 
سرعت  خواستار  نیمه تمام  پروژه های  تکمیل  در 

بخشیدن بیشتر به تکمیل پروژه های نیمه تمام قم 
به خصوص طرح های اولویت دار این استان شد.

پزشکیان در دیدار با آیت الله سبحانی هم با بیان 
مستمر  تلاش  حال  در  چهاردهم  »دولت  این که 
کرد:  تصریح  است«،  کشور  مشکلات  حل  برای 
همه تلاش ما در مجموعه دولت معطوف به حل 
مشکلات کشور است؛ امروز در برخی از حوزه ها 
مثل برق و گاز دچار ناترازی هستیم و امیدواریم 
که بتوانیم با کاهش مصرف، سوخت کارخانجات 
و مراکز تولیدی را تامین کرده و سال آینده از این 

بحران عبور کنیم.
وی با اشاره به سخنان آیت الله سبحانی درباره 
جنایات رژیم صهیونیستی، گفت: امروز اگر تکیه بر 
سنت رسول خدا داشته باشیم و وحدت و انسجام 
خود را حفظ کرده و ارتقا دهیم و ملت های مسلمان 
ید واحد شوند، صهیونیست ها جرأت نمی کنند به 

چنین جنایاتی دست بزنند.
آیت الله العظمی سبحانی نیز در این دیدار، شعار 
»وفاق« را که از سوی رئیس جمهور با استناد به 
آیات قرآن و فرمایشات حضرت امیرالمومنین )ع( 
و  برشمرد  اساسی  مسئله ای  است،  شده  مطرح 
از  اینکه امروز مسلمانان حتی  از  با اظهار تاسف 
در  صهیونیستی  رژیم  جنایات  لفظی  محکومیت 
افزود:  می کنند،  اجتناب  مسلمانان  کشتار  قبال 
این همه  با  مقابله  در  این همه مسلمان  سکوت 

کشتار در تاریخ اسلام کم سابقه است.
وی با اشاره به اینکه حل مشکلات کشور با تعقل 
و تدبیر امکان پذیر است، اظهار داشت: ما همواره 
دعاگوی شما هستیم و امیدواریم مشکلات کشور 
امر  در  سیاست  از  بهره گیری  و  تعقل  وسیله  به 

حکومت حل شود.
نقش  اهمیت  بر  تاکید  با  سبحانی  آیت الله 
بر  دقیق تر  نظارت  ضرورت  و  کشور  در  دانشگاه 
به  دولت  توجه  خواستار  آن،  با  مرتبط  مسائل 
تکمیل پروژه های نیمه تمام استان قم، به ویژه طرح 

مونوریل شهر قم شد.
آیت الله  با  دیدار  در  هم چنین  رئیس جمهور 
العظمی حسین نوری همدانی با بیان این که »اگر 
ما مسلمانان نامه امام علی )ع( به مالک اشتر را 
دهیم،  قرار  الگوی عمل خود  در عرصه حکمرانی 
بیشتر مشکلات مان حل می شود و مردم از عملکرد 
کرد:  تصریح  بود«،  خواهند  راضی  حکومت ها 
تمام تلاش ما در دولت چهاردهم ایجاد و ارتقای 

رضایتمندی نزد مردم است.
وی افزود: به همه مسئولان اجرایی تاکید کرده ام 
که در وهله اول با رفع مشکلات و تامین مطالبات 
مردم به دنبال کسب رضایت آنها باشند و در وهله 
زبان  با  کنند،  را حل  نتوانستند مشکلی  اگر  بعد 
برای مردم شرح  را  آن  دلیل  مهربانی  با  و  خوش 
دهند، افزود: بنای ما این است که توصیه ائمه را 
چراغ راه خود قرار دهیم و برای حل مشکلات کشور 

همه توان خود را به کار بگیریم.
آیت الله العظمی نوری همدانی هم در این دیدار 
ضمن تجلیل از شخصیت دکتر پزشکیان، انس و 
توجه وی به قرآن و نهج البلاغه را ارزشمند توصیف 
و تصریح کرد: ما برای موفقیت دولت جنابعالی دعا 

می کنیم. با توجه به شناختی که از قبل از جنابعالی 
دارم می دانم که دل شما همانگونه که امیرالمومنین 
)ع( به مالک اشتر تاکید فرموده بودند، سرشار از 

محبت به مردم است.
با  دیدار  در  قم  به  سفر  جریان  در  پزشکیان 
در  گفت:  زنجانی  شبیری  العظمی  آیت الله 
دیدارهایی با رهبران کشورهای منطقه داشتم یکی 
از موضوعاتی که با آنها طرح کردیم این بود که چرا 
همه ما مسلمان هستیم ولی این همه اختلاف در 
بین ما وجود دارد، در حالی که اروپایی ها با وجود 
برداشته اند  را  خود  بین  مرزهای  تفاوت هایشان 
و پول مشترک دارند؟ چرا ما نباید وحدت داشته 
را  خود  اختلافات  و  داشتیم  وحدت  اگر  باشیم؛ 
کنار می گذاشتیم رژیم صهیونیستی نمی توانست 
این بلاها را سر مردم فلسطین و لبنان بیاورد. اگر 
بتوانیم در زمینه های اقتصادی، سیاسی و اجتماعی 
در  بزرگ  قدرت  یک  می توانیم  برسیم،  به وحدت 
منطقه باشیم و در این صورت آمریکا نمی تواند ما را 
تحریم کند. برنامه من این بود که زودتر به قم بیایم 
و خدمت شما برسم، اما به خاطر تشکیل دولت و 
تلاش برای آماده سازی بودجه در این برنامه تاخیر 

ایجاد شد.
و  مشکلات  برخی  به  اشاره  با  جمهور  رئیس 
مسائل در کشور گفت: به نظر من یکی از دلایل 
گفته ایم  زبان  به  ما  که  است  این  مشکلات  این 
شیعه حضرت علی و امامان هستیم، اما در عمل 
به فرامین آنها توجه نکردیم و به همین دلیل شاهد 
برخی نارضایتی ها هستیم، لذا باید کاری کنیم که 

نارضایتی مردم برطرف شود.
دیدار  خبر  اگر  حتی  وسیما؛  صدا  در  سانسور 

رییس جمهور با آیت الله مکارم شیرازی باشد
ایران می نویسد: صدا  بامداد در عصر  سروش 
و سیما حتی با سخنان مراجع تقلید هم گزینشی 
برخورد می کند کما این که در نقل آنچه آیت الله 
جمهوری  رییس  به  صراحت  به  شیرازی  مکارم 
یادآور شده بود به کلیّات بسنده و در واقع سخنان 

ایشان را هم سانسور کردند.
  آقای مکارم شیرازی بر 7 نکته تأکید داشت:

    اول این که حل مسألۀ حجاب به صورت اجباری 
نه عملی است نه صحیح. سخنی که با مصوبه پا در 
هوایی که حامیان نام قانون بر آن نهاده اند و به 
خاطر عدم انطباق با پوشش امروز اکثر دختران و 
زنان ایرانی عملی و اجرایی نیست سازگار نیست و 
ظاهرا صدا وسیما نپسندید. حال آن که اگر مثلا 
می گفتند مکلف به اجرای قانون حجاب هستید 
با  مکارم  آقای  تفاوت  کردند.  می  منعکس  شاید 
منتقدان البته نوع نگاه ایشان به موضوع و استفاده 
با  از تعبیر »مسألۀ حجاب« است و نه مخالفت 
حجاب اجباری اما همین که به حجاب کارمندان زن 
اشاره کرده اند نشان می دهد به تفکیک سه ساحتَ 
خصوصی، عمومی و رسمی – اداری باور دارند در 
حالی که رادیکال ها به ساحت عمومی باور ندارند 
و خیابان ) عرصه عمئمی( را هم در کنترل خود 

می خواهند.
    موضوع دوم درباره مسکن بود و این که به 
توصیه کلی بسنده نکردند و خواستار تحویل مسکن 

به قیمت وعده داده شده و نه دریافت مابه التفاوت 
)با توجه به افزایش شدید قیمت مسکن در چند 

سال اخیر( شدند. 
    محور سوم استفاده از مدیران کاردان و بومی 
بود ولو فعال ستاد انتخاباتی نبوده باشند و جالب 
انتخاباتی تأکید  از فعالان ستاد  این که بر تقدیر 
کردند. در حالی که از نگاه جماعت پایداری فعالیت 
در ستاد انتخاباتی فردی مانند مسعود پزشکیان که 
از نظر آنها خارج از جبهه ادعایی انقلاب بوده اساسا 

شایان تقدیر نیست.
   محالفت صریح با افزایش قیمت بنزین به سبب 
تاثیر آن بر اقلام دیگر نیز چهارمین نکته مورد اشاره 
آقای مکارم بود که باز بازتاب پررنگی در خبرهای 

صدا وسیما نداشت.
   آیت الله همچنین بر تأسیس فرودگاه قم تأکید 
چندباره داشت. بحث فرودگاه البته محل مناقشه 
بین  فرودگاه  این که  دلیل. نخست  به دو  است. 
المللی امام خمینی با قم ۱۲6 کیلومتر فاصله دارد. 
ارزی  وضعیت  در  فرودگاه  ساخت  که  این  دیگر 
کنونی بسیار پرهزینه است و شمار قابل توجهی از 
فرودگاه ها یا بلااستفاده اند یا زیان ده.  آقای مکارم 
اما از منظری دیگر نگریسته و معتقد است قم به 
جهان اسلام تعلق دارد و چنانچه صاحب فرودگاه 
شود شمار بیشتری را جذب می کند چون می توانند 
مستقیما به قم بیایند و با این وصف مطالبه ایشان 

فرودگاهی بین المللی است.
   استفاده از ظرفیت 7۰ هزار طلبه حوزه علمیه 
قم و این که شخص دکتر پزشکیان و دولت را دعا 
سالۀ  مرجع 97  که  بود  مواردی  دیگر  از  می کنند 
تقلید گفتند و صدا و سیما به اینها هم اشاره نکرد.

از  بعد  بلافاصله  جمهور  رییس  که  این      
انتصابات اخیر به دیدار مراجع قم شتافته و آنان 
هم با روی باز از او استقبال کرده اند مورد توجه 
قرار گرفته مهم بود هر چند برخی انتظار داشتند با 
افرادی چون آیت الله بیات زنجانی ملاقات می کرد 
یا مثلا کمی جسارت به خرج می داد و مثلا بر 
مزار مهندس بازرگان در آرامگاه بیات که کمی آن 
سوتر از حرم است هم حاضر می شد اما آن سو 
باشیم که سراغ مؤسسات  نظر داشته  را هم در 
شبه حوزوی برخوردار از جدول کمک دولت نرفت 
و در مجموع جنس مسلمانیِ مسعود پزشکیان، 
نت  مراجع  مقابل  در  که  دیدیم  و  است  سنتی 
آنچه در خبرها  ورای  انگار  و  برداری هم می کرد 
منعکس می شود مورد خاصی هم گفته شده او 

قصد پی گیری ویژه دارد.
این  انتظار نمی رود در خبرهای رسمی     طبعا 
موارد هم انعکاس یابد ولی وقتی مرجع تقلید شیعه 
می گوید با زور نمی توانید مسأله حجاب را حل کنید 
)هر چند در نگاه برخی "مسأله" نیست و "سبک 
زندگی" است(  در خبرها نقل نمی شود. چرا؟ چون 
صدا سیما موضع دارد و نظر آقای مکارم در واقع 
زبان  از  به صراحت  تأیید موضع دولت است که 
سخنگو بیان شد و گفت: باورها باید بردار نیستند.

   وقتی سخنان آیت الله مکارم را هم عملا سانسور 
می کنند  پخش  گزینشی  صورت  به  کم  دست  و 

می توانید حساب کنید با دیگران چه می کنند.

صحبت هایی که صدا و سیما از این دیدار سانسور کرد

دیدار پزشکیان با علما
رئیس جمهور در دومین سفر داخلی خود پس از مشهد مقدس امروز به استان قم سفر و با تعدادی از علمای این استان دیدار کرد.

آیت الله العظمی 
مکارم شیرازی 

هم در این 
دیدار ضمن 

آرزوی موفقیت 
برای دولت 

چهاردهم، از 
رئیس جمهور 

خواست که 
دولت اقداماتی 

جدی و سریع تر 
برای رفع 

مشکل مردم در 
زمینه مسکن 
داشته باشند

رئیس شورای راهبردی روابط خارجی گفت: در مورد مسئله برد موشک ها 
تا به حال حساسیت غربی ها، به خصوص اروپایی ها را لحاظ می کردیم، 
تمامیت  موضوع  در  به خصوص  را  ما  حساسیت های  آن ها  وقتی  ولی 
ما هم  که  ندارد  دلیلی  نمی کنند،  لحاظ  ایران  اسلامی  ارضی جمهوری 
حساسیت های آنان را در نظر بگیریم. لذا احتمال اینکه برد موشک های 

ایران افزایش یابد، وجود دارد.
به گزارش ایسنا، دکتر کمال خرازی در گفت وگو با المیادین با تاکید بر 
اینکه رژیم صهیونیستی در جنگ علیه غزه و لبنان محاسبات اشتباهی 
داشته است، گفت: آن ها فکر می کردند با حمله به غزه و لبنان می توانند 
حماس و حزب الله را نابود کنند. فکر می کردند که با شهادت رهبران حماس 
و حزب الله این جنبش های مردمی فروکش می کنند. اینها محاسبات اشتباه 
آنان بود. در خود اسرائیل هم خیلی ها به این محاسبات اشتباه اقرار می کنند 
زیرا تفکر مقاومت و آزادی خواهی را نمی توان با عملیات نظامی از بین برد.
رئیس شورای راهبردی روابط خارجی ایران همچنین با تبریک انتخاب 
شیخ نعیم قاسم به عنوان دبیرکل حزب الله لبنان و آرزوی توفیق ایشان 
گفت: مسلما حزب الله تحت رهبری ایشان همچنان باقوت کار خود را 
ادامه خواهد داد. یکی از سیاست های مرحوم نصرالله این بود که کسانی را 
برای جانشینی خودش و رده های مختلف حزب تربیت کرده بود، به طوری 
که بلافاصله بتوانند جایگزین مدیران و رهبران قبلی حزب الله شوند. با 
این سیاست است که امروز حزب الله با قوت به کار خود ادامه می دهد و 

خواسته اسرائیلی ها که با شهادت ایشان حزب الله فروبپاشد، محقق نشده 
است.

بخشی از این گفتگو را می خوانید:
 آقای دکتر خدمت شما خوش آمد عرض می کنم. با تجاوز اسرائیل 
به ایران شروع می  کنم. برخی دربارۀ آن اغراق می  کنند و برخی آن را کم 
اهمیت جلوه می  دهند. این تجاوز را در مقایسه با عملیات وعده صادق ۲ 

که رژیم اسرائیل را به لرزه درآورد، چگونه ارزیابی می کنید؟
 آنچه اسرائیلی ها در برابر حملات موشکی ما که با ۲۰۰ موشک با 
موفقیت صورت گرفت، انجام دادند، تناسب نداشت، زیرا پدافند ایران 
موفق شد جلوی اکثر آن ها را بگیرد. این باعث شد در اسرائیل اعتراض 
زیادی انجام گیرد، چون انتظارات خیلی بالاتری از اقدام اسرائیل داشتند. 
بنابراین کاملا محسوس است که آنچه آنها در عمل انجام دادند، با عملیات 

ما تناسب نداشت.
 رهبر انقلاب، آیت الله خامنه ای در مورد این تجاوز گفتند که اسرائیل 
مرتکب حماقت شده  است. ایشان همچنین گفتند که مسئولان ایران 
آیا جمهوری  دربارۀ چگونگی پاسخ به اسرائیل تصمیم خواهند گرفت. 

اسلامی ایران امروز برای عملیات وعدۀ صادق ۳ آماده می شود؟
  قطعا ایران در زمان مناسب و به شکل مناسب پاسخ خواهد داد. 
این است  اشتباه اسرائیلی ها مطرح است،  آنچه درخصوص محاسبات 
که از ابتدا اینها محاسبات نادرستی داشتند. آنها فکر می کردند با حمله 

به غزه و لبنان می توانند حماس و حزب الله را نابود کنند. فکر می کردند 
که با شهادت رهبران حماس و حزب الله این جنبش های مردمی فروکش 
می کنند. اینها محاسبات اشتباه آنان بود. در خود اسرائیل هم خیلی ها به 
این محاسبات اشتباه اقرار می کنند. زیرا تفکر مقاومت و آزادی خواهی را 
نمی توان با عملیات نظامی از بین برد. این تجربه بشری است. بنابراین 
حماس و حزب الله همچنان دارند با قوت به حرکات خود ادامه می دهند، 
می بینید با وجود آنکه نصرالله، رهبر حزب الله شهید شد، ولی حزب الله 
پابرجاست و همین روزها هم جناب آقای شیخ نعیم قاسم، به جانشینی 
ایشان انتخاب شدند که ۳۰ سال است در حزب الله مسئولیت دارد و به 
تمام جزییات حزب الله واقف است. مسلما تحت رهبری ایشان حزب الله 

همچنان باقوت، کار خود را ادامه خواهد داد.
 آقای دکتر، آیا می توانیم بگوییم که بعد از عملیات های وعدۀ صادق 
۱ و ۲ و همینطور تجاوز اسرائیل به ایران، کشور شما از مرحلۀ بازدارندگی 
گذشته و عملاً وارد جنگ با اسرائیل شده است؟ اگر بعد از پاسخ ایران 
به تجاوز اسرائیل این جنگ گسترش پیدا کند، ایران برای این موضوع 

آمادگی دارد؟
  ما آماده جنگ هستیم. البته علاقه نداریم که جنگ به کل منطقه 
گسترش پیدا کند. ما با حملاتی که به اسرائیل کردیم، توان بازدارندگی 
خود را به اثبات رسانده ایم. بنابراین اگر اسرائیل بخواهد به تجاوز خود ادامه 

دهد، طبیعتا ما هم پاسخ خواهیم داد.

خرازی: 
احتمال افزایش برد موشکی ایران وجود دارد
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